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国际经济与贸易专业培养方案

武汉科技大学培养方案

Curriculum for Undergraduate of International Economy and Trade Major

院教学指导委员主任

（院长）

学院分管教学

（副院长）

审核人

（专业责任教授负责人）
执笔人

一、培养目标

本专业培养适应中国经济和社会发展需要，德、智、体、美全面发展，具有良好的人文素质和高度

社会责任感，掌握经济学基本知识和国际经济与贸易的基本理论、基本政策和实务，熟悉国际通行的经

济贸易规则，熟练使用1门外语，熟练运用现代信息技术，具有良好的沟通、协调能力，具有国际化视

野、创新精神的高素质应用型专业人才。

本专业学生经过学习和实践，毕业5年后能达到以下目标：

1、具备丰厚的人文科学素养和强烈的社会责任感，具备职业生涯发展规划的能力，具备健全的人格

和良好的职业道德。

2、掌握经济学、国际经济与贸易等方面的基础理论和基本政策，具有较高的发现、分析国际经贸各

类问题的能力，并能熟练地处理国际经贸业务中所遇到的实际问题。

3、掌握国际经济与贸易专业理论与实务的前沿动态和发展趋势。

4、能够就本专业问题与业界同行及社会公众进行有效沟通和交流，包括公开陈述发言、设计文稿和

撰写社会调查报告等。

5、借助信息技术手段开展文献检索、资料查询，具备从事本专业科学研究的能力。

6、具有良好的沟通交流能力、组织管理能力和团队合作精神； 

7、具有国际视野，具备在跨文化背景下运用外语进行沟通和交流的能力。

8、对终身学习有正确认识，具有不断学习和适应社会发展的能力。

I.Training objectives

This major trains undergraduate students to meet the needs of Chinese economy and social development, to 

be high-quality applied talents with international vision and innovative spirit, all-round development of morality, 

intelligence, body, aesthetics，have a good humanistic quality and a high sense of social responsibility，master 

the basic theory of economics and the basic theories, basic policies and practices of international economy and 

trade, be familiar with the international economy and trade rules, use 1 foreign languages skillfully, use modern 

information technology skillfully, have good communication and coordination ability.

After 5 years of graduation, the following goals can be achieved:

1. Having a strong sense of human science and strong sense of social responsibility, with the ability to 

develop career planning, a sound personality and good work ethic.

2. Mastering the basic policy and the basic theory of economics, international economy and trade, has a high 
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ability to find out and analyze the international economy and trade issues, and can skillfully handle practical 

problems encountered in international business.

3. Mastering the development trends of international economy and trade theory and practice. 

4. Able to communicate effectively with industry colleagues and the public, including public statements, 

design presentations, and writing social research reports.

5. Using information technology to carry out document retrieval and data inquiry, with the ability to engage 

in scientific research in this major.

6. Having good communication skills, organization and management ability and team work spirit.

7. Having an international vision and ability to communicate and communicate in a cross-cultural context.

8. Having a correct understanding of lifelong learning, and have the ability to keep on learning and adapting 

to social development.

二、毕业要求

1、

2、专业学科知识：掌握经济学、国际经贸有关学科的理论知识，学会运用经济学的科学研究方法，

用以指导未来的学习和社会实践；

3、知识运用能力：掌握经济学、国际经济与贸易等学科的基本理论和实务知识，能独立从事与国际

经贸相关的实务工作；

4、社会实践能力：能运用所学专业知识和基本方法从事贸易和经济管理类实际工作，能在企业、金

融机构、外资企业及政府机构从事实际进出口业务、金融服务、跨国企业经营管理、调研和宣传策划等

实务工作；

5、计算机和信息技术运用能力：熟练使用多种办公软件制作外贸单证，借助信息技术手段开展文献

检索、资料查询，具备从事科学研究和开展实际工作的能力；

6、沟通交流：具有一定的沟通交流能力；具有国际视野和跨文化的交流能力。具有独立用英语（或

其它外语）从事有关国际经贸业务的能力；

7、团队合作：尊重同事，锻造集体主义精神和团队合作精神；

8、终生学习：树立自主学习、终生学习的观念，认识到持续自我完善的重要性，不断追求卓越。

II.Requirements

1. Professional Qualities： Having a sound personality, good professional ethics and a sense of social 

responsibility；

2. Professional knowledge：Mastering the theoretical knowledge of economics, international economy & 

trade related subjects, and learns to apply the scientific research methods of economics to guide future study and 

social practice.

3. Knowledge application ability：Mastering the basic theories and practical knowledge of economics, 

international economy and trade, and be able to work independently in international economic and trade practice.

4. Social practice ability：Be able to apply the professional knowledge and basic methods to engage in 

practical work in trade and economic management, be able to do practical work in enterprises, financial 

institutions, foreign-funded enterprises and government agencies in the import and export business, financial 

services, transnational enterprise management, research and advocacy planning.

5. Ability to use computers and information technology： Having the ability to use office software to 

职业素养：健全的人格、良好的职业道德和社会责任感；
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produce foreign trade documents, with information technology to carry out document retrieval, data inquiries, to 

engage in scientific research and carry out practical work.

6. Communication：Good communication and interpersonal skills, with an international perspective and 

intercultural communication skills. Have the ability to use English (or other languages) independently to do 

business in international trade and commerce.

7. Teamwork：Respect colleagues, forge collectivism spirit and team work spirit.

8. Lifelong learning：Set up the concept of independent study and lifelong learning, realize the importance 

of continuous self-improvement, and constantly strive for excellence.

附：培养目标实现矩阵

三、专业主干课程

微观经济学、宏观经济学、国际贸易概论、国际贸易实务、国际金融、国际经济学、国际结算、国

际投资学、国际市场营销学、计量经济学。

III．Core courses

Microeconomics, Macroeconomics, An Outline of International Trade, Practical Skills for International 

Trade, International Finance, International Economics, International Settlement, International Investment, 

International Marketing, Econometrics.

四、基本学制：四年

IV. Recommended length of the program:4 years

五、授予学位：经济学学士

学生修满所规定的最低毕业学分，符合武汉科技大学授予学士学位规定，授予经济学学学士学位。

V. Degree: Bachelor of Economics

The students to complete the required minimum graduation credits, in accordance with the provisions of the 

Wuhan University of Science and Technology awarded a bachelor's degree, awarded a bachelor's degree in 

economics.

六、毕业学分要求：175学分



七、学时学分比例

1、必修选修学分比例

2、实践教学环节学分比例
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Ⅵ. Credits required for graduation：175 credits
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八、毕业要求实现矩阵

Ⅷ.Graduation Realization Matrix
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